
 

 

 

 

Nieuwsbrief januari 2024 

 
De nieuwsbrief wordt verstuurd aan de leden van de raad, commissies, auditcommissie, griffie, college, 
gemeentesecretaris, ambtelijke organisatie (via HUB). Mocht u zaken missen dan ontvangen wij graag suggesties 
om de nieuwsbrief te verbeteren. U kunt hiervoor een mail sturen aan rk@heemskerk.nl. 

 
De vorige nieuwsbrief ontving u in de zomer van 2023. Inmiddels is het nieuwe jaar begonnen, waarvoor 
de allerbeste wensen! En dan is het goed om even terug te blikken en vooruit te kijken. U leest in deze 
nieuwsbrief natuurlijk over onze onderzoeken, maar ook over de nieuwe verordening en de gevolgen 
daarvan. We doen kort verslag van ons rondje langs de fracties. En ten slotte kondigen we alvast ons 
jaarverslag 2023 en jaarplan 2024 aan. 
 
Onderzoek Bezuinigingen Cultuurhuis en Bibliotheek  
 
In de vorige nieuwsbrief hebben we uitgebreid geschreven over dit onderzoek, dat toen al was afgerond. 
In oktober is het besproken door de raad. Daarvoor hebben wij een presentatie gegeven van de 
belangrijkste conclusies en aanbevelingen. De rode draad van onze aanbevelingen was dat het goed is 
om bij zo’n grote ingreep niet te starten vanuit een financiële taakstelling, maar vanuit de inhoud: welke 
taken vind je voor de gemeenschap belangrijker dan andere? Bij het gesprek daarover kun je ook de 
instellingen waarover het gaat betrekken. Zij kennen hun taken en organisatie het best en weten welke 
keuzes te maken zijn en welke gevolgen die kunnen hebben. Gevoed met die informatie is een vertaling 
van verschillende scenario’s naar financiële taakstellingen mogelijk en kan de raad een beter 
gefundeerde keuze maken. 
Die boodschap werd goed ontvangen, zowel door de raad als door de portefeuillehouder. De conclusies 
en aanbevelingen van de Rekenkamer zijn unaniem door de raad aangenomen. 
 
Onderzoek Duurzaamheid fysieke sector 
 

Tijdens het begin dit onderzoek is 
geconstateerd dat er nog weinig uitvoering 
was gegeven aan de eerder vastgestelde 
doelen. Dat is op zichzelf een belangrijk 
gegeven, maar er zou weinig te onderzoeken 
zijn. Daarom heeft de Rekenkamer de focus 
verlegd naar het in wording zijnde 
Uitvoeringsprogramma Energietransitie. 
Immers, de raad kan meer vertrouwen hebben 
in een voortvarende aanpak, wanneer het 
uitvoeringplan goed in elkaar zit. Daarom heeft 
de Rekenkamer hierin meegedacht nog 
voordat het plan gereed was. Ex ante 
onderzoek, noemen we dat.  
Zo hebben we een beoordeling van de 70%-
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versie van het uitvoeringsplan kunnen geven. Daarin hebben we op tal van punten het advies gegeven 
om die aan te vullen, nader uit te werken, concreter te maken of anders te verwoorden. In een 
bestuurlijke reactie heeft het college aangegeven nagenoeg al deze punten in de definitieve versie te 
zullen verwerken. Daarmee is onze opzet geslaagd te noemen. 
Dit onderzoek nadert nu z’n afronding. Het eindrapport wordt opgesteld. Bij dat rapport -spoiler alert!- 
zit ook een A3-formaat poster met een aantal tips en trucs waar u bij de beoordeling van dergelijke 
plannen op kunt letten. Dat is niet alleen nuttig voor dit onderzoek, maar ook bruikbaar bij veel andere 
plannen. Wij verwachten het eindrapport spoedig aan de raad te kunnen aanbieden. 
 
Onderzoek Ervaring van doelgroepen met de uitvoering van het armoedebeleid 
 
Binnenkort start de Rekenkamer met een onderzoek 
naar de uitvoering van het armoedebeleid 
(minimabeleid en schuldhulpverlening). Daarbij kijken 
we vooral naar de uitwerking in de praktijk. Worden de 
beoogde doelgroepen daadwerkelijk bereikt? Wat zijn 
de ervaringen van de gebruikers van de regelingen? 
Met dit onderzoek sluiten we aan bij de evaluatie van 
het huidige beleidsplan Sociaal Domein 2020-2023 en 
komen we tegemoet aan een veel gehoorde wens van 
de fracties.  
De exacte invulling van het onderzoek wordt in januari 
besproken met het onderzoeksbureau van onze keuze. 
Ook zal de Auditcommissie om inbreng worden 
gevraagd.  

 
 
Een nieuwe verordening op de Rekenkamer 

 

Op 1 januari 2023 is de Wet versterking decentrale rekenkamers van kracht geworden. Nieuwe 
bepalingen zijn bijvoorbeeld dat raadsleden niet langer lid mogen zijn van hun eigen rekenkamer, en 
dat de leden voor zes jaar worden benoemd. Daar was Heemskerk allang op voorbereid! Zo werken we 
al een paar jaar. Waarom dan toch een nieuwe verordening? Omdat de wetgever kritisch was op de 
constructie die wij hadden gekozen, namelijk om te werken met vaste adviseurs die ons elke 
vergadering bijstonden. Dat leek te veel op de oude situatie. Daar kun je van alles van vinden, maar als 
Rekenkamer nemen wij anderen de maat op rechtmatigheid. Dan moeten we zelf natuurlijk het goede 
voorbeeld geven.  

Wij hechten grote waarde aan een goede verbinding met de 

raad. Wij kunnen niet zonder adviezen over 
onderzoeksonderwerpen of over de focus van een onderzoek. 
Ook hebben we een partner nodig om mee te kunnen sparren 
over de vraag hoe we bepaalde conclusies en aanbevelingen 
het beste onder de aandacht van de raad kunnen brengen. Die 
sparringpartner hebben we gevonden! De Auditcommissie gaat 
fungeren als 
begeleidingscommissie van de 
Rekenkamer. Wij vinden dat 

geweldig en zien uit naar de samenwerking. 

Het is vooral op dit punt dat de verordening moest worden aangepast. 
Dat betekent dat we afscheid nemen van onze vaste adviseurs. Ook 
hier in deze nieuwsbrief willen we Ineke Jansen en Jan van Diepen 
bedanken voor hun inzet en advisering. En dat geldt ook voor Ans 
Nijman en Frank Hermens in de vorige raadsperiode. Zij hielden de 
Rekenkamer scherp op de belangen van de gemeenteraad. Wij willen 
hen daarvoor bedanken!  

 

 

 

 

 

 



 

 

Rondje langs de fracties 

 

Wij hechten groot belang aan de bruikbaarheid van onze onderzoeken. Daarom luisteren wij goed naar 
signalen vanuit de raad over wat er speelt en aan welke onderzoeken behoefte is. Eind september, 
begin oktober hebben we een rondje langs alle fracties gemaakt om te horen welke onderwerpen er 
spelen. Wij hebben veel uiteenlopende suggesties opgehaald. Veruit de meeste suggesties zijn 
onderzoekswaardig. Die nemen we op in onze groslijst. Maar helaas kunnen we maar een beperkt 
aantal uitvoeren. Onderzoekswensen die door meerdere fracties werden genoemd, zitten vooral in het 
sociaal domein. Bij ons nieuwe onderzoek naar doelgroepenbereik onder minima hebben we daar al 
meteen concrete invulling aan kunnen gegeven. Voor het overige gaan we zorgvuldig kijken naar de 
onderzoeksplannen voor volgend jaar. In het jaarplan 2024 kunnen we voor zover bekend alvast de 
gekozen onderwerpen benoemen.  

In het rondje is ook een paar keer genoemd dat we meer mogen doen met regionale onderwerpen en 
(verbonden) partijen en dan ook liefst in samenwerking met andere rekenkamers. Het onderzoek naar 
dementie, dat we samen met de andere IJmondgemeenten hebben uitgevoerd, werd zeer gewaardeerd.  

Ten slotte, een paar keer werd spontaan waardering uitgesproken voor deze nieuwsbrief. Dat doet ons 
goed. We gaan er graag mee door. 

 
 Jaarverslag 2023 en jaarplan 2024 

 

De jaarwisseling die net achter de rug is, is voor ons het moment om letterlijk de balans op te maken. 
In het jaarverslag legt de Rekenkamer verantwoording af aan de raad over onze activiteiten en de 
besteding van de middelen. Als trouwe lezer van deze nieuwsbrief zullen de activiteiten niet als een 
verrassing komen. De exacte besteding van de middelen volgt zodra we de gegevens uit de financiële 
administratie hebben ontvangen. U kunt ons jaarverslag in het eerste kwartaal tegemoet zien. 

Ook het jaarplan 2024 komt spoedig naar u toe. Daarin benoemen we alvast de onderzoeken waarvan 
we weten dat die gaan starten en natuurlijk maken we een overzicht van de besteding van het 
beschikbaar gestelde budget.  

 

Wij wensen iedereen een heel goed 2024!  

 

De Rekenkamer Heemskerk 

Frank van der Knaap (vz) 

Marijke Zewuster 

Felix van Beek 

Anke Hartog (secr) 

 

 


